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Cukrovarnicko-lihovarnická konference 2024
SUGAR AND ETHANOL INDUSTRY CONFERENCE 2024

V krásném prostředí Mo rav ského krasu se ve dnech 19. až 
21. března 2024 konal již 27. ročník tradiční cukrovarnicko-
liho varnické konference, organizovaný společností VUC Praha. 
Akce se letos uskutečnila v hotelu OREA Panorama v Blansku.

Konference se těšila poměrně velkému zájmu téměř sta 
cuk ro varníků, lihovarníků, odborných pedagogů, představitelů 
zain teresovaných firem a společností, pracovníků státní správy 
a dalších. Řízení konference se ujal Ing. J. Málek, ředitel VUC 
Praha, kte rému se s hlavní organizátorkou Ing. K. Röslerovou 
podařilo sestavit poutavý program. Přednáškovou část programu 
doplnila poutavá exkurze do Moravského krasu a jeho krás ných 
jeskyní i do propasti Macocha, kde byl výlet zakončen pro jížďkou 
po řece Punkva.

předsedy Slovenského cukrovarnického spolku Ing. R. Roby byly 
prezentovány výsledky cukrovarnické kampaně na Slovensku. 
Po pře stávce vyslechli účastníci zajímavé informace z uplynulých 
kam paní v Litovelské cukrovarně, a. s., a v cukrovaru Dobrovice 
spo leč nosti Tereos TTD, a. s., z úst Ing. V. Řeháka a Ing. J. Ka-
lába. Pozornost si zasloužily i referáty zástupců firem, které 
dodá vají své výrobky a projekty do cukrovarů. Byla to přednáška 
Dr. Ing. Q. Smejkala z EnPro Co Berlín, GmbH, o dekarbo nizaci 
a snižo vání uhlíkové stopy v provozech cukrovarů, sdělení 
pana Jurčy z RVS, s. r. o., o průmyslových váhách a vážicích 
sys té mech. M. Klemm a Ing. J. Jarkovský z firmy Andritz Fidler, 
GmbH, hovořili o cukrovarnických odstředivkách, Ing. R. Bau dyš 
ze spo leč nosti Katko, s. r. o., o vzdu chomembrá nových čer pad-
lech a Ing. J. Stejskal z Vogelsang CZ, s. r. o., o čerpání kapalin 
v cukrovarnictví.

Druhý den, po již zmíněné exkurzi do Moravského krasu 
a dobrém obědu byl zahájen další blok přednášek. V úvodním 
vystoupení podal předseda redakční rady Ing. O. Reinbergr 
základní informace o našem odborném časopisu – Listech cuk-
ro var nických a řepařských. Letos vychází již ve 140. ročníku 
a patří tak mezi nejstarší vycházející periodika u nás. Poděkování 
patří vydavateli časopisu VUC Praha a jeho šéfredaktorovi Ing. 
B. Markovi. Zástupci strojních firem pak informovali o novinkách 
ze svých výrobních programů a o možnostech jejich využití 
v cuk ro var nickém průmyslu. Pan H. Sontagbauer z firmy Sulzer 
Austra přednášel o čerpadlech a Ing. S. Rataj z firmy Rataj, a. s., 
hovořil o vy prazd ňování Big Bag vaků. Dále vystoupili se svými 
příspěvky Ing. J. Rýdel z firmy NORD Poháněcí technika, s. r. o., 
a Ing. D. Čabla o magnetické separaci nečistot. Pro cukrovarníky 
velmi aktuální přednáška na téma bezpečnosti pro vo zování 
páso vých doprav níků a detekce plynů v technologii zazněla 
z úst Ing. J. Ludvíka z firmy Zam-servis, s. r. o.

O průběhu kampaně v cukrovaru České Meziříčí informoval 
Ing. J. Zítko, Ing. D. Beňo referoval o průběhu kampaně v cuk-
rovaru Sereď a Ing. Š. Beneš prezentoval zkušenosti a postřehy 
z kampaně v Opavě. Na závěr byly předneseny Ing. L. Graclem 
a Ing. V. Ho douskem informace o probíhajících investicích 
v cukrovaru Dobrovice. 

Po celou dobu konference se mohli účastníci seznámit s pre-
zen tacemi u výs tavních stolků všech odborných firem s ukáz kami 
jejich zařízení a s po drob nými informacemi.

Organizátorům cukrovarnických konferencí patří velké 
podě kování. Nejenom za skvělou organizaci a bohatý odborný 
program, ale také za návštěvy zajímavých míst naší vlasti i za 
možnost vzájemného setkání cukrovarnických a lihovarnických 
odborníků, možnost diskutovat a také se bavit.

Závěrem lze říci, že konference potvrdila vysokou úroveň 
českého cukrovarnictví a jeho významnou roli v cukrovarnictví 
evropském. 

Oldřich Reinbergr

Odborný program konference obsahoval důležité infor mace 
z našeho oboru – tedy řepařství, cukrovarnictví a liho varnictví. 
Na úvod promluvil předseda Českomoravského cukro var nic-
kého spolku Ing. M. Kolář, Ph. D., který seznámil přítomné 
s vý robou cukru ve světě, Evropě a v Česku. Dále informoval 
o čin nosti ČMCS a jeho snahách společně se Svazem pěstitelů 
cukrové řepy ČR i Agrární komorou ČR udržet, popř. vylepšit 
dotační podmínky pro řepu jako citlivou komoditu a bo jovat 
proti nespravedlivým importním podmínkám dovozu cukru 
a obilí zejména z Ukrajiny. Ing. D. Froněk, zástupce Minis terstva 
země  dělství ČR, seznámil posluchače s výsledky uply nulé cukro-
var nické kampaně 2023/2024 v rámci celé České republiky. 
I přes těžké klimatické podmínky v závěru kampaně jsou její 
výsledky, množství i kvalita vyrobeného cukru na dobré úrovni. 
Oba přednášející konstatovali, že Česká republika je pátým až 
šes tým největším výrobcem cukru v EU, čímž i nadále potvrzuje 
svoji pevnou historickou pozici ve výrobě cukru. V přednášce 


